

អហោសិកម្ម ?

អហោសិកម្ម ?

អាច សួរ បាន ថា តើ ជា អហោសិកម្ម រវាង សម រង្សី ជា មួយ នឹង កឹម សុខា ? លទ្ធភាព នៃ ដំណើរ ការ ឡើង វិញ នៃ គណបក្ស សិទ្ធិ មនុស្ស ដែល មាន កឹម សុខា ជា ស្ថាបនិក នាំ បង្កើត មន្ទិល លើក ចំណុច នេះ។ បើ ជា ការពិត គឺ វា អាស្រ័យ ទៅ លើ កត្តា មួយ ចំនួន :

- ប្រាក់ ជា ល្បិច ខូច ជោគជ័យ របស់ របប ក្រុង ភ្នំពេញ ដែល គេ បាញ់ ដើម្បី បំបែក បំបាក់ ក្នុង ជួរ សកម្មជន និង អ្នក គាំទ្រ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ហើយ ត្រូវ បាន មន្ត្រី នៃ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ជា អតីត មន្ត្រី គណបក្ស សិទ្ធិមនុស្ស ទទួល យក វា ទុក ជា ឱកាស ល្អ ដើម្បី អាច នឹង ធ្វើ សកម្មភាព នយោបាយ ឡើង វិញ ព្រោះ នឹក ស្មាន ក្នុង ចិត្ត ថា ពួក ខ្លួន នឹង អាច ផ្សះផ្សា បាន ជាមួយ នឹង គណបក្ស កាន់ អំណាច។ បើ សិន ជា ដូច្នោះ មែន, ពួក ទាំងនោះ មាន សតិ ខ្លី ណាស់ ឬ សតិ ភ្លេច ថា គ្រប់ ការ ផ្សះផ្សា ជាមួយ គណបក្ស កាន់អំណាច វា តែង តែ នាំ ទុក្ខ ជា និច្ច ដល់ ជាតិ និង ដល់ ពួក ខ្លួន : កឹម សុខា ពួន ខ្លួន នៅ ក្នុង ទីស្តីការ នៃ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ព្រោះ គេច ពី ដីកា នៃ តុលាការ រណប របប ក្រុង ភ្នំពេញ ឱ្យ ចាប់ ខ្លួន, កឹម សុខា នៅ ក្នុង គុក, គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ត្រូវ

អហោសិកម្ម ?

តុលាការ រំលាយ និង កឹម សុខា ជាប់ ឃុំ ក្នុង ផ្ទះ គឺ នៅ ក្នុង ការ រើ រាយ ដល់ ការ ផ្សះផ្សា នោះ នៅ ក្នុង គតិ ថា « មិន យក ខ្មែរ ណា ជា សត្រូវ » ហើយ សព្វ ថ្ងៃ ត្រូវ បាន តុលាការ បន្ថយ នូវ លក្ខខណ្ឌ ឃុំឃាំង មួយ ចំនួន ដល់ កឹម សុខា គឺ ឱ្យ គាត់ មាន សេរីភាព ដើរ ហោះ បាន នៅ ក្នុង ដែនដី កម្ពុជា តែ គ្មាន សិទ្ធិ ធ្វើ នយោបាយ។ អង្គ ហេតុ ទាំង នោះ ឯង ដែល ជា កម្មវិបាក ដែល ពួក អ្នក ផ្សះផ្សា និយម ជួប ប្រទះ ហើយ ប្រជាជាតិ ជា អ្នក ទទួល ថ្នាក់។ សុំ កំ បន្ត យល់ ច្រឡំ ថា ឯកអគ្គរដ្ឋទូត ទាំង ឡាយ ទៅ ជួប កឹម សុខា ហើយ ថត រូប ជាមួយ មិន មែន ថា ជា សញ្ញា បញ្ជាក់ ដាច់ខាត ថា កឹម សុខា ជា តំណាង នៃ កម្លាំង ប្រឆាំង អហិង្សា នៅ ក្នុង ស្រុក ខ្មែរ។ ត្រូវ មាន សតិ ជា ការ ចងចាំ ថា កាល កឹម សុខា ពួន ខ្លួន នៅ ទិស្តីការ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ក៏ មាន ឯកអគ្គរដ្ឋទូត ជា ច្រើន ចូល ជួប គាត់ ដែរ តែ បន្ទាប់ ពី តុលាការ ទំលាក់ ចោល នូវ ការ ចោទប្រកាន់ ហើយ ត្រឡប់ មក រស់នៅ ក្នុង ផ្ទះ រួច ដឹកនាំ ការ បោះឆ្នោត ភូមិ សង្កាត់ រួច ហើយ ក៏ ក្រោយ បន្តិច មក ត្រូវ បាន អាជ្ញាធរ នៃ របប ក្រុង ភ្នំពេញ ទៅ ចាប់ គាត់ ទាំង កណ្តាល អាជ្រាត នៅ ក្នុង ផ្ទះ គាត់ យក ទៅ ដាក់ គុក។ រូបភាព នោះ វា ជា រូបភាព ហិង្សា និង អយុត្ត ណាស់ មិន គួរ ពួក អ្នក ផ្សះផ្សា និយម នាំ គ្នា បំភ្លេច ចោល ហើយ ទៅ ចឹក នុយ លើ ផ្លែសន្លួច

អហោសិកម្ម ?

របស់ របប ផ្តាច់ការ ថា ជា ចំណី នៃ ការ ផ្សះផ្សា ជាតិ។ មាន ពាក្យ សម្តោក បុរាណ ខ្មែរ ថា : កុក វា តែង តែ ភ្លេច ផង តែ ផង វិញ វា មិន ដែល ភ្លេច កុក នោះ ឡើយ។

- ប្តី ជា កិច្ច ព្រម ព្រៀង សំខាន់ រវាង ភិម សុខា និង ហ៊ុន សែន។ បើ ជា ការពិត វា គ្មាន អ្វី នឹង យក មក បកស្រាយ រក ហេតុផល នោះ ឡើយ ព្រោះ វា ជា យុទ្ធសាស្ត្រ « ឈ្នះ ឈ្នះ » របស់ ហ៊ុន សែន ហើយ បន្ត ឈ្នះ ជា ថ្មី ម្តង ទៀត តែ ប៉ុណ្ណោះ។ លើ ចំណុច នេះ យើង មិន ចោទ ប្រកាន់ ដល់ ភិម សុខា ថា ជា បុគ្គល កាលាវត្តនិយម នោះ ទេ ព្រោះ គាត់ ក៏ ជា ជន រងគ្រោះ ពិត ប្រាកដ នៃ របប ផ្តាច់ការ តែ ជា ជន មិន យក ខ្មែរ ណា ជា សត្រូវ នឹង គាត់ ដូច្នោះ ឧត្តម គតិ ជា អហន្ត នេះ វា នាំ ឱ្យ គាត់ ធ្វើ អនុមាន ស្រមុតចិត្ត ថា ពួក ជន ផ្តាច់ការ ជា ខ្មែរ ជា សត្រូវ នឹង ជាតិ វា មិន មែន ជា សត្រូវ នឹង គាត់ នោះ ឡើយ។

- ប្តី ជា យុទ្ធសាស្ត្រ ទុក ជា មុន ដើម្បី ជញ្ជោង យក ឈ្នះ នឹង សម រង្ស៊ី នៅ ពេល ណា ដែល របប ក្រុង ភ្នំពេញ តាម ការ បង្ខំ អន្តរជាតិ គេ បើ ឱ្យ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ មាន ដំណើរការ ឡើង វិញ។ បើ ជា ការពិត, គំនិត នេះ វា ផ្ទុយ នឹង គំនិត ជា អហន្ត របស់ គាត់ គឺ មិន យក ខ្មែរ ណា ជា សត្រូវ, មួយវិញទៀត ការ ប្រយុទ្ធ នយោបាយ យក ចាញ់ ឈ្នះ ជាមួយ សម រង្ស៊ី វា ជា ការ ច្រឡំ រង់ចាញ់ តែ ប៉ុណ្ណោះ ព្រោះ សម រង្ស៊ី គាត់ ជា សត្រូវ នយោបាយ នឹង

អហោសិកម្ម ?

របប ផ្តាច់ការ ដូច្នោះ ឈ្នះ សិន លើ សម រង្ស៊ី គឺ ពិត ជា ចាញ់ ហ៊ុន សែន ព្រោះ ជា ជ័យជំនះ នៅ ក្នុង ល្បិច ខូច របស់ ហ៊ុន សែន។

តែ អ្វី ដែល លើក ឡើង ជា សម្មតិកម្ម ខាង លើ នេះ វា អាច ជា មិន ពិត ព្រោះ ក៏ម សុខា គាត់ គ្មាន សិទ្ធិ ធ្វើ នយោបាយ ក្នុង ឋានៈ ជា ជន ជាប់ ចោទ ដូច្នោះ គាត់ ពុំ អាច សំដែង គំនិត ជា សាធារណៈ នូវ គោលការណ៍ នយោបាយ បែប ណា មួយ នោះ ឡើយ។ បើ មាន អ្នក ជំនិត របស់ ក៏ម សុខា គាត់ សរសេរ ក្តី ឬ និយាយ ក្តី អំពី គោល គំនិត របស់ ក៏ម សុខា វា អាច ជា ការ សំដែងគំនិត ជា ឯកជន។ រឿង ពិត គឺ ត្រូវ គិត ថា នៅ ពេល ដែល រលក នៃ សកម្មភាពទូត នៅ ភ្នំពេញ ជាមួយ នឹង ក៏ម សុខា វា រលាយ ដោយ ធម្មជាតិ ដូច រលក បេះ ច្រាំង, សួរ ថា តើ ក៏ម សុខា ដែល ពួក ជំនិត របស់ គាត់ ទុក ជា តំណាង នៃ ការ ប្រឆាំង នៅ ស្រុក ខ្មែរ អាច នឹង ធ្វើ សកម្មភាព សកម្ម បែប ណា ខ្លះ បើ គាត់ គ្មាន សិទ្ធិ ធ្វើ នយោបាយ ?

ដូច្នោះ សួរ អំពី អហោសិកម្ម រវាង សម រង្ស៊ី និង ក៏ម សុខា តើ មិន មែន ជា សំនួរ មិន ស្រប នឹង ពេល វេលា ឥឡូវ នេះ ឬ ទេ ? តែ ការ ព្រួយ បារម្ភ ក៏ មាន ភាព ត្រឹម ត្រូវ ផង ដែរ ព្រោះ បទ ពិសោធ នយោបាយ មាន ច្រើន ពី អតីតកាល ដែល ជា ល្បិច បំបែក បំបាក់ ក្នុង ជួរ អ្នក ប្រជាធិបតេយ្យ។